
1 
 

RG.0002.2.2019 

PROTOKÓŁ  NR V/19 
z V sesji Rady Gminy Narewka 

w dniu 29 marca 2019 r. 
 

(początek sesji - godz. 10.00, z przerwą w obradach, koniec - godz.13,45) 

Miejsce obrad: sala konferencyjna Urzędu Gminy Narewka. 
Prowadzenie obrad: Przewodniczący Rady Gminy p. A. Romańczuk. 
Liczba radnych uczestniczących w sesji: 13.  
Listy obecności radnych, sołtysów, mieszkańców, osób zaproszonych i innych osób 

uczestniczących w sesji - w załączeniu do protokołu (załącznik nr 1,2,3,4).  

Obrady V sesji Rady Gminy Narewka otworzył Przewodniczący Rady – p. A. 
Romańczuk, który powitał wszystkich uczestniczących w sesji. 

Przewodniczący Rady – p. A. Romańczuk na podstawie listy obecności 
stwierdził, że w obradach udział bierze 13 radnych (nieobecni: J. Ciełuszecki i S. 
Stepaniuk), co stanowi ilość, przy której Rada Gminy może obradować i podejmować 
prawomocne uchwały (wydruk ze stwierdzenia quorum przez system elektroniczny do 
obsługi sesji –załącznik 1a). 

W tym miejscu Przewodniczący Rady udzielił głosu uczestniczącym w sesji 
uczniom Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Narewce, które przedstawiły projekt pt: 
„Namalujmy makatki”. 

Przewodniczący Rady wraz z Wójtem Gminy Narewka dziękując za 
dotychczasową pracę sołtysów wręczyli podziękowania dla sołtysów kadencji 2014-
2018, a także życzyli owocnej pracy nowo wybranym sołtysom nowej kadencji 2018-
2023. 

Następnie przeszedł do przedstawienia porządku obrad: 

Ad. 1.  Przedstawienie porządku dziennego i ewentualna jego zmiana. 

1. Przedstawienie porządku dziennego i ewentualna jego zmiana. 

2. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Gminy. 

3. Interpelacje i wnioski radnych. 

4. Powzięcie uchwał w sprawach: 

1) zmian w budżecie gminy na 2019 r.; 
2) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019-
2031; 
3) nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego; 
4) uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Narewce; 
5) w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 
korzystania z pomocy społecznej przez osoby objęte wieloletnim rządowym 
programem „Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023.   
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6) w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków dla osób objętych 
wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-
2023;  
7) w sprawie określenia szczegółowych zasad wnoszenia obywatelskiej 
inicjatywy uchwałodawczej, zasad promocji obywatelskiej inicjatywy 
uchwałodawczej oraz formalnych wymogów, jakim muszą odpowiadać składane 
projekty;  
8) określenia stawek bonifikaty od opłaty jednorazowej z tytułu 
przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności gruntów 
stanowiących własność Gminy Narewka; 
9) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą 
Hajnówka w sprawie zasad finansowania opieki dzieciom w wieku do lat 3 z 
terenu Gminy Narewka uczęszczających do żłobków i klubów dziecięcych na 
terenie Gminy Hajnówka; 
10) w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Narewka w roku 2019;  
11) w sprawie określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu na 
terenie Gminy Narewka. 
 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między IV a V sesją Rady  

Gminy. 

6. Sprawozdanie z realizacji  zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy 

zastępczej za rok 2018. 

7. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 

8. Zapytania i wolne wnioski. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania 13 głosami „za”, O „przeciw” i 0 

„wstrzymujący się” przyjęto zaproponowany porządek obrad. (Imienny wykaz  

głosowania stanowi załącznik Nr 2).  

Ad. 2. Przyjęcie Protokołu z IV sesji Rady Gminy 

Przewodniczący Rady p. A. Romańczuk wystąpił z zapytaniem o uwagi do 

protokołu, a wobec ich braku poddał pod głosowanie Protokół z IV sesji rady Gminy. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania 13 głosami „za”, O „przeciw” i 0 

„wstrzymujący się” Przewodniczący rady stwierdził, że Protokół został przyjęty. 

(Imienny wykaz  głosowania stanowi załącznik Nr 3).  

Ad.3. Interpelacje i wnioski radnych. 

Zdanowski A. zgłosił udrożnienie i wykonanie odwodnienia na rowie 

melioracyjnym na drodze gminnej w Plancie nr 196. Dodatkowo zgłosił wniosek w 

sprawie wyrównania drogi gminnej Grodzisk – Planta i naprawa przepustu przy nr 7 i 
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nr 8, a także zmianę położenia słupów biało-zielonych z uwagi na brak możliwości 

dojazdu na do pól w miejscowości Grodzisk.  

Maksymiuk I. wniosła zapytanie dotyczące projektu związanego z utworzeniem 

Domu Dziennego Pobytu w Lewkowie Starym. Wystąpiła także z zapytaniem 

dotyczącym zatrudnienia osób w tej jednostce po jej utworzeniu.  

W. Bondaruk w odniesieniu do poprzedniej sesji wystąpiła z prośbą o 

przesłanie przygotowanego pisma do MPO w sprawie uzupełnienia odpowiedzi na 

wniesione zapytania dotyczące wysypiska odpadów w Olchówce. (Załącznik Nr 4 ) 

Sadowski S. zgłosił naprawę drogi nr 688 Tarnopol – Siemianówka, wyrównanie 

drogi w Nowej Łuce – ul. Podleśna. Kolejno zgłosił wnioski w sprawie zawieszenia 

kilku lamp na drodze wojewódzkiej w Tarnopolu, a także ustawienie tablicy 

informacyjnej Słobódka i Mostki. Dodatkowo wystąpił z zapytaniem o rehabilitację w 

Ośrodku Zdrowia w Narewce. Ponadto zaapelował o pomoc dla sąsiadów 

mieszkających w Tarnopolu, którym padło bydło w ilości 28 sztuk.  

P. Nieścieruk wystąpił z wnioskami o podsypanie i wyrównanie drogi 

Zabłotczyzna – Bernadzki Most – Krzywiec, uzupełnienie ubytków w drodze 

powiatowej Podlewkowie – Ochrymy. Zgłosił zapadający się przepust na drodze przy 

dorzeczu rzeki Narewka przy Jabłonówce i zasypanie poboczy. Kolejno zgłosił 

naprawę drogowskazu Podlewkowie, naprawę słupa oświetleniowego w Ochrymach, 

uzupełnienie nawierzchni drogi Podlewkowie – Suszczy Borek. Ponadto wystąpił z 

wnioskiem dotyczącym wyrównania drogi Ochrymy – Kapitańszczyzna – podsypanie 

na Baczyńskich i do Jana Baczyńskiego, wyrównanie drogi do Kasjanów i Leśniczówki i 

drogi do Wasiek. Dodatkowo zgłosił ustawienie tablicy ogłoszeniowej w Bernadzkim 

Moście, a także usunięcie suchych i obumarłych drzew – topoli na drodze powiatowej 

Minkówka – Zabłotczyzna.  

Charkiewicz A. zgłosił do realizacji następujące wnioski: 

-  wyrównanie dróg gminnych Dąbrowa, Nowiny, Kordon-Porosłe, Bokowe; 

- uzupełnienie ubytków w drodze powiatowej Lewkowo Stare – Suszcza i 

naprawa załamania asfaltu przy moście nad rzeką Narew w Suszczy; 

- wycinka suchych drzew przy drogach powiatowych w gminie Narewka; 

- uprzątnięcie zalegających gałęzi krzewów w rowach przy drogach 

powiatowych; 

- wycięcie i uprzątniecie krzewów na skrzyżowaniu dróg w Eliaszukach (droga 

Eliaszuki – Michnówka i Lewkowo Stare – Eliaszuki); 

- wyrównanie drogi w Cieremkach; 

- namalowanie pasów wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 687. 

Dodatkowo wystąpił z apelem o umożliwienie mieszkańcom pozyskania 

drewna z lasów, które kiedyś były prywatne.  
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K. Szwarc zgłosiła wniosek w sprawie wyrównania drogi od osiedla w stronę 

Kirkutu.  

Ad. 4.  Powzięcie uchwał w sprawach: 

1) zmian w budżecie gminy na 2019 r.; 

Przewodniczący obrad wystąpił z zapytaniem o uwagi wniesione do projektu 

uchwały. Przypomniał, że projekty uchwał były przedmiotem komisji, które nie 

wniosły uwag. Wobec braku zapytań Przewodniczący obrad przedstawił projekt 

uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego 

głosowania 13 głosami „za”, O „przeciw” i 0 „wstrzymujący się” Przewodniczący 

obrad stwierdził, że uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019r. została 

podjęta. (Uchwała wraz z Imiennym wykazem  głosowania stanowi załącznik Nr 5).  

2) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka  
na lata 2019-2031; 
 
Przewodniczący obrad wystąpił z zapytaniem o uwagi wniesione do projektu 

uchwały. Wobec ich braku Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały, a 

następnie poddał go pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego głosowania 13 

głosami „za”, O „przeciw” i 0 „wstrzymujący się” Przewodniczący obrad stwierdził, że 

uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka na 

lata 2019-2031 została podjęta. (Uchwała wraz z Imiennym wykazem  głosowania 

stanowi załącznik Nr 6).  

3) nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego; 

Przewodniczący obrad wystąpił z zapytaniem o uwagi wniesione do projektu 

uchwały. Wobec ich braku Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały, a 

następnie poddał go pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego głosowania 11 

głosami „za”, O „przeciw” i 2 „wstrzymujący się” Przewodniczący obrad stwierdził, że 

uchwała w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego 

została podjęta. (Uchwała wraz z Imiennym wykazem  głosowania stanowi załącznik 

Nr 7).  

4) uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Narewce; 
 

Przewodniczący obrad wystąpił z zapytaniem o uwagi wniesione do projektu 

uchwały. Wobec ich braku Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały, a 

następnie poddał go pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego głosowania 13 

głosami „za”, O „przeciw” i 0 „wstrzymujący się” Przewodniczący obrad stwierdził, że 
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uchwała w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Narewce została podjęta. (Uchwała wraz z Imiennym wykazem  głosowania stanowi 

załącznik Nr 8).  

5) w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 
korzystania z pomocy społecznej przez osoby objęte wieloletnim rządowym 
programem „Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023.   

 

Przewodniczący obrad wystąpił z zapytaniem o uwagi wniesione do projektu 

uchwały. Wobec ich braku Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały, a 

następnie poddał go pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego głosowania 13 

głosami „za”, O „przeciw” i 0 „wstrzymujący się” Przewodniczący obrad stwierdził, że 

uchwała w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

korzystania z pomocy społecznej przez osoby objęte wieloletnim rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023 została podjęta. (Uchwała 

wraz z Imiennym wykazem  głosowania stanowi załącznik Nr 9).  

 
6) w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków dla osób objętych wieloletnim 
rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023;  

 

Przewodniczący obrad wystąpił z zapytaniem o uwagi wniesione do projektu 

uchwały. Wobec ich braku Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały, a 

następnie poddał go pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego głosowania 13 

głosami „za”, O „przeciw” i 0 „wstrzymujący się” Przewodniczący obrad stwierdził, że 

uchwała w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 została 

podjęta. (Uchwała wraz z Imiennym wykazem  głosowania stanowi załącznik Nr 10).  

7) w sprawie określenia szczegółowych zasad wnoszenia obywatelskiej 
inicjatywy uchwałodawczej, zasad promocji obywatelskiej inicjatywy 
uchwałodawczej oraz formalnych wymogów, jakim muszą odpowiadać składane 
projekty;  
 

Przewodniczący obrad wystąpił z zapytaniem o uwagi wniesione do projektu 
uchwały. Wobec ich braku Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały, a 
następnie poddał go pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego głosowania 13 
głosami „za”, O „przeciw” i 0 „wstrzymujący się” Przewodniczący obrad stwierdził, że 
uchwała w sprawie określenia szczegółowych zasad wnoszenia obywatelskiej 
inicjatywy uchwałodawczej, zasad promocji obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej 
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oraz formalnych wymogów, jakim muszą odpowiadać składane projekty została 
podjęta. (Uchwała wraz z Imiennym wykazem  głosowania stanowi załącznik Nr 11).  

 
8) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty jednorazowej z tytułu 
przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności gruntów 
stanowiących własność Gminy Narewka; 
 

Przewodniczący obrad wystąpił z zapytaniem o uwagi wniesione do projektu 
uchwały. Wyjaśnił, że na posiedzeniach Komisji zgłoszony został wniosek w sprawie 
zamiany podpunktu pierwszego z 60% na 80% kwoty bonifikaty od dopłaty 
jednorazowej. Następnie poddał pod głosowanie przedstawiony wniosek. W wyniku 
przeprowadzonego głosowania 13 głosami „za”, O „przeciw” i 0 „wstrzymujący się” 
Przewodniczący rady stwierdził, że do przedstawionego projektu uchwały zmieniona 
zostanie stawka bonifikaty na 80% w pierwszym roku skorzystania z bonifikaty. 
(Imienny wykaz  głosowania stanowi załącznik Nr 12).  

W związku z tym Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały, a 
następnie poddał go pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego głosowania 13 
głosów „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujący się” Przewodniczący obrad stwierdził, że 
uchwała w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty jednorazowej 
z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności gruntów 
stanowiących własność Gminy Narewka została podjęta.  (Uchwała wraz z Imiennym 
wykazem  głosowania stanowi załącznik Nr 13).  

 

9) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą 
Hajnówka w sprawie zasad finansowania opieki dzieciom w wieku do lat 3 z terenu 
Gminy Narewka uczęszczających do żłobków i klubów dziecięcych na terenie Gminy 
Hajnówka; 

 

Przewodniczący obrad wystąpił z zapytaniem o uwagi wniesione do projektu 
uchwały. Wobec ich braku Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały, a 
następnie poddał go pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego głosowania 13 
głosami „za”, O „przeciw” i 0 „wstrzymujący się” Przewodniczący obrad stwierdził, że 
uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Hajnówka w 
sprawie zasad finansowania opieki dzieciom w wieku do lat 3 z terenu Gminy 
Narewka uczęszczających do żłobków i klubów dziecięcych na terenie Gminy 
Hajnówka została podjęta. (Uchwała wraz z Imiennym wykazem  głosowania stanowi 
załącznik Nr 14).  

10)  w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Narewka w roku 2019;  

Przewodniczący obrad wystąpił z zapytaniem o uwagi wniesione do projektu 
uchwały. Wobec ich braku Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały, a 
następnie poddał go pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego głosowania 13 
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głosami „za”, O „przeciw” i 0 „wstrzymujący się” Przewodniczący obrad stwierdził, że 
uchwała w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Narewka w roku 2019 została 
podjęta. (Uchwała wraz z Imiennym wykazem  głosowania stanowi załącznik Nr 15).  

 

11)  w sprawie określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu 
na terenie Gminy Narewka. 

 

Przewodniczący obrad wystąpił z zapytaniem o uwagi wniesione do projektu 
uchwały. Wobec ich braku Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały, a 
następnie poddał go pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego głosowania 13 
głosami „za”, O „przeciw” i 0 „wstrzymujący się” Przewodniczący obrad stwierdził, że 
uchwała w sprawie określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu na 
terenie Gminy Narewka została podjęta. (Uchwała wraz z Imiennym wykazem  
głosowania stanowi załącznik Nr 16).  

Ad.5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy  

w okresie między IV a V sesją Rady  Gminy. 

 

Wójt Gminy – J. Gołubowski przedstawił sprawozdanie z działalności 

międzysesyjnej, (Załącznik Nr 17), w szczególności: 

W zakresie Zamówień publicznych omówił postępowań poniżej 30 tys. EURO, 

dotyczące Instalacji fotowoltaicznych w obiektach funkcjonalnych w gminie Narewka, 

wyłoniono inspektora nadzoru do tych inwestycji, przeprowadzono trzy 

postępowania na przeprowadzenie audytu wewnętrznego w wyniku których 

otrzymano 3 oferty, jednakże wykonawca uchylił się od podpisania umowy w związku 

z czym postępowania zostały unieważnione. W związku z tym możliwe będzie 

przeprowadzenie takiego audytu z wolnej ręki.  

Odnośnie postępowań poniżej 30 tys. EURO w trybie przetargu omówił:  

- Instalacje fotowoltaiczne w obiektach funkcjonalnych w gminie Narewka 

podpisano umowy na trzy zadania w dniu 5 marca 2019 roku (OEE, Oczyszczalnia 

Narewka, oczyszczalnia Lewkowo Stare); 

- Modernizacja indywidualnych źródeł energii cieplnej i elektrycznej w gminie 

Narewka – OZE Mieszkańcy wybrano najkorzystniejsze oferty: Kolektory słoneczne 

na kwotę 525 096,00 zł, Panele fotowoltaiczne na kwotę 822 787,17 zł. Po 

ustawowym terminie nastąpi etap podpisania umów; 
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- Budowa przydomowych oczyszczalni ścieków w gminie Narewka – ogłoszono 

postępowanie. W dniu 25 marca 2019 nastąpiło otwarcie ofert. Kwota przeznaczona 

przez Zamawiającego – 313 280,00 zł. Najtańsza oferta 290 280,00 zł (trwa badanie 

zgodności ofert z SIWZ) ;  

- Utworzenie Dziennego Domu Pobytu w Lewkowie Starym – ogłoszono 

postępowanie. W dniu 25 marca 2019 r. nastąpiło otwarcie ofert ponownego 

przetargu. Pierwszy został unieważniony ponieważ najtańsza oferta przewyższała 

kwotę przeznaczoną przez Zamawiającego. Najtańsza oferta w drugim przetargu jest 

tańsza o ok. 100 000,- i ponownie zostanie ogłoszone postępowanie.  

Kolejno omówił projekt w ramach SGGN „Pomoc i ochrona różnorodności 
biologicznej Gmin Górnej Narwi” złożony został wniosek aplikacyjny na wartość 
całkowitą 588 322,60 zł – kwota dofinansowania 500 074,18 zł (85%), w ramach 
którego ma zostać wykonane wytyczenie oraz oznakowanie ścieżek edukacyjnych (w 
tym o ustawieniu 8 szt. tablic edukacyjnych zwiększających świadomość ekologiczną 
społeczeństwa oraz promujących poszanowanie otaczającego środowiska); 
Stworzenie miejsca wypoczynku dla turystów (Stare Masiewo, Mikłaszewo, 
Olchówka, Lewkowo Stare), a także: 
- montaż tablicy informacyjnej, 
- utworzenie zadaszonego miejsca wypoczynku, 
- montaż osłony na przenośne kabiny sanitarne , 
- budowa wieży widokowej w m. Masiewo Stare 
- utworzenie zielonego miejsca pracy, 
- zakup 13 modeli zwierząt na potrzeby OEE w Siemianówce. 

W ramach projektu „Ja w Internecie” zakupiono 11 laptopów, szafę do ich 
ładowania  i 2 projektory multimedialne z przeznaczeniem dla Szkoły Podstawowej w 
Narewce.  

Poinformował o odbytych zebraniach sprawozdawczych we wszystkich 
jednostkach OSP z terenu Gminy Narewka, oraz wiejskie zebrania sprawozdawczo-
wyborcze w 23 sołectwach. 

Przedstawił temat podpisanej umowy z Max-Drogi Centrum na roczny przegląd 
stanu obiektów mostowych i dróg gminnych, trwających pracach remontowych i 
doposażeniu Galerii im. Tamary Sołoniewicz.  
Podejmowane są prace przygotowawcze związane z dostawą energii elektrycznej do 
budynku świetlicy wiejskiej w Nowej Łuce, co umożliwi rozpoczęcie prac 
remontowych w najbliższym czasie.  

Wyjaśnił, że rozstrzygnięto postępowanie na ,,Dostawę używanego ciągnika 
rolniczego wraz z osprzętem”.  

Stwierdził, że badane są oferty, które złożono do Urzędu Gminy w 
postępowaniu na „Sukcesywną dostawę kruszywa naturalnego do remontów dróg na 
terenie Gminy Narewka wraz z rozładunkiem, rozplantowaniem i wyrównaniem 
dostarczonego kruszywa w miejsce wskazane przez Zamawiającego w 2019 r.”. W tym 
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miejscu wyjaśnił, że prowadzone są rozmowy z Prezesem PUK w sprawie wynajmu 
kruszarki mającej na celu pozyskanie kruszywa z polbruku. 

Poinformował także o przekazywaniu opału podopiecznym GOPS-u. 
Wyjaśnił, iż zatrudniony został pracownik na stanowisko urzędnicze ds. 

budownictwa w  UG Narewka. Ogłaszane są nabory i prowadzone są postępowania 

na stanowiska ds. nieruchomości, promocji, pozyskiwania środków zewnętrznych, d. 

gospodarki wodno-kanalizacyjnej i informatyka.  

Poinformował o uczestniczeniu w szkoleniu dotyczącym rozliczania np. 

udzielanych dotacji, rozprawie Sądowej dotyczącej rozliczenia projektu związanego z 

Stanicą Kajakową w Narewce i wyznaczeniu kolejnego terminu tej rozprawy. Wyjaśnił, 

że na spotkaniu Związku Gmin Woj. Podl. podjęto decyzję o przystąpieniu do 

wspólnego projektu dotyczącego zakupu energii elektrycznej w celu pozyskania 

najkorzystniejszej ceny. W dn. 2 marca na zaproszenie Mera Wysokiego na Białorusi 

uczestniczył w spotkaniu mającym na celu nawiązanie współpracy, strona białoruska 

chce wymiany uczniów szkoły w Narewce. Omówił spotkanie w temacie pozyskania 

środków na przebudowę dróg, a także poinformował o kontroli RDOŚ w sprawie 

nielegalnego wysypiska odpadów w Siemianówce. Dodatkowo wyjaśnił, że 

uczestniczył w ćwiczeniach Straży Pożarnej odbywających się na terenie działalności 

jednego z przedsiębiorców w gminie Narewka. Poinformował również o 

uczestniczeniu wspólnie z Przewodniczącym Rady w posiedzeniu Stowarzyszenia 

Gmin Górnej Narwi.  

W tym miejscu Przewodniczący ogłosił 15 minutową przerwę w obradach.  

Po wznowieniu obrad udzielił głosu p. M. Janowskiemu – radnemu sejmiku 

województwa podlaskiego. M. Janowski zabierając głos podziękował za zaproszenie, 

zaapelował o wspólną pracę. Podkreślił, że wszystko jest bardzo kosztowne i w każdej 

dziedzinie brakuje środków, zwłaszcza na drogi i gminne, powiatowe, jak i 

wojewódzkie. Odnośnie remontu dróg wojewódzkich wyjaśnił, że jest przeciwnikiem 

remontu dróg. Podkreślił, że przy podziale środków na drogi wojewódzkie planowano 

wykonać 10 dróg,  a obecnie są to trzy drogi i dwa małe odcinki koło Łomży. Omówił 

kosztorysy przebudowy dróg – odnośnie drogi Zwodzieckie - Juszkowy Gród koszt to 

350 000 000,-zł. Podkreślił, że wykonanie projektów przebudowy dróg to bardzo  

wysokie koszty. Następnie omówił temat ścieżki rowerowej Hajnówka – Białowieża. 

Odnośnie drogi woj. 687 wyjaśnił, że brakuje jeszcze dokumentacji ZRID. Podkreślił, że 

podejmuje działania w celu przebudowy tej drogi, jednakże nie ma na nic wpływu. 

Odniósł się do tematu kolei – budowy szerokich torów w Chryzanowie, a także torów 

Hajnówka – Bielsk Podlaski, a także torów kolejowych koło Łomży. Zasygnalizował 

także temat Puszczy Białowieskiej – podejmowanego tematu pozyskania drewna 

chociaż z terenów przy drogach. Przedstawił obrazowo ilość suchego, martwego 
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drewna znajdującego się w Puszczy jako stos drewna o szerokości 1 metra i wysokości 

6 metrów z Białowieży do Brukseli. Zaapelował aby szeroko mówić o tym temacie, 

podkreślił, że w pierwszej kolejności muszą być już wszczęte działania zmierzające do 

posadzenia nowych pierwotnych gatunków drzew.  

Ad. 6. Sprawozdanie z realizacji  zadań z zakresu wspierania rodziny 

 i systemu pieczy zastępczej za rok 2018. 

 
E. Potoniec – Kierownik GOPS przedstawiła sprawozdanie, wyjaśniła, że 

omawiane było ono na posiedzeniach komisji i nie zostały wniesione uwagi. Wobec 

braku zapytań Przewodniczący stwierdził, że rada zapoznała się z przedstawionym 

sprawozdaniem z realizacji  zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy 

zastępczej za rok 2018. W tym miejscu Kierownik GOPS zwróciła się do sołtysów o 

wzajemną współpracę w temacie opieki społecznej.  

 

Ad.7. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 

Wójt poinformował: 

Odnośnie A. Zdanowskiego dot. Planty – temat zostanie przekazany do 

realizacji pracownikom. 

Odnośnie I. Maksymiuk wyjaśnił, że odpowiedź zostanie udzielona, odnośnie 

zainteresowania pracą w Dziennym Domu Pomocy, chętni mogą składać oferty do 

Urzędu Gminy. 

Odnośnie W. Bondaruk – pismu zostanie nadany bieg. 

Odnośnie wniosków dotyczących równanie dróg gminnych równarka wykonuje 

prace w terenie i na pewno dojedzie do wszystkich miejscowości.  

Odnośnie drogi wojewódzkiej wnioski zostaną przesłane do realizacji. 

Odnośnie rehabilitacji w Ośrodku Zdrowia, prowadzone są rozmowy z 

Dyrektorem SP ZOZ w H-ce, są braki kadrowe w związku z tym zbierane są osoby 

mające skierowanie i po dwóch tygodniach znowu zostanie na kolejny czas 

uruchomiony punkt rehabilitacji, dlatego też na tą chwilę nie są kupowane 

dodatkowe sprzęty. Trwają rozmowy z Niepublicznym ZOZ w Michałowie, może uda 

się nawiązać współpracę zwłaszcza, że jednym z pracowników jest mieszkaniec gminy.   

Odnośnie tablic informacyjnych zostaną one ustawione, oświetlenie również 

zostanie zgłoszone. Drogi gminne sukcesywnie będą żwirowane i podsypywane.   

 

Ad.8. Zapytania i wolne wnioski. 
 

W wolnych wnioskach głos zabrał p. J. Stocki – przedstawiciel Nadleśnictwa 

Browsk, który odniósł się do wniosków zgłaszanych rzez radnych i wyjaśnił, że słupki 

biało – zielone to znaki drogowe stawiane przez zarządcę drogi a więc zarządcę drogi 
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wojewódzkiej w porozumieniu z Państwową Strażą Pożarną i to do tych organów 

należy się zgłosić w celu ich przesunięcia. Odnośnie wniosku dot. Drzew 

niebezpiecznych, suchych w obrębie Ladzka Puszcza do którego należy Suszczy Borek 

nie wpłynęła żadna oferta i te najpilniejsze przypadki usuwane będą własnymi 

środkami, a niektóre najprawdopodobniej stoją w pasie drogowym drogi powiatowej. 

Odnośnie możliwości zakupu drewna, nie ma wykonawcy, który pozyskiwałby drewno 

aby leśniczowie mogli je sprzedać. Nie wszyscy leśniczowie mają możliwości 

wpuszczenia osób, które chciałyby pozyskiwać drewno np. Pasieki, Łęczyno, 

Olchówka. Najwięcej gałęzi, opału grubszego gatunków prawie wszystkich może 

oferować leśniczy Lewkowa p. Melesz. Przypomniał, że Minister wyłączył z użytku 

tzw. siedliska wilgotne tj. jesion, olsza.  Należy zgłaszać się do leśniczych.  

Wójt Gminy zabierając głos odniósł się do tematu LZS Narewka. Podkreślił, że 

w stosunku do rozliczenia dotacji udzielonej dla klubu LZS Narewka są różne 

spekulacje i podkreślił, ze sprawozdaniem zajmowała się Komisja Społeczna, kolejno 

wypracowane zostało stanowisko mecenasa Urzędu, a następnie opinia prawna 

dotycząca udzielonej dotacji, kolejno zajmowała się sprawozdaniem z udzielonej 

dotacji Pani Skarbnik a obecnie przygotowane zostało pismo do organu 

zewnętrznego. W tym miejscu przytoczył fragmenty opinii radcy Urzędu (Załącznik Nr 

18), a także pismo skierowane do Regionalnej Izby Obrachunkowej (Załącznik Nr 19). 

Wyjaśnił, że z jego strony nie ma nawet cienia złej woli w stosunku do LZS Narewka, 

jednakże cały hejt który dzieje się pod jego adresem w sieci wydaje się być bardzo 

dziwny. Przytoczył stenogram materiału, który ukazał się na Youtube w dniu 23 marca 

2019r. przez niejakiego p. Barosza Ksepkę. (Załącznik Nr 20). W tym miejscu 

rozpoczęła się dyskusja słowna z uczestniczącym w sesji M. Grycem – Prezesem 

Zarządu LZS Narewka. Wójt podkreślił, że wyjaśnia powstałe wątpliwości dotyczące 

rozliczenia dotacji z uwagi na dokumenty, które otrzymał zarówno od Komisji, jak i 

opinii mecenasa. W tym miejscu przedstawił petycję uczniów szkoły w Narewce 

(Załącznik Nr 21) dotyczącą rozwoju sportowego dzieci ze szkoły w Narewce. 

Podkreślił, że wydaje się, że ktoś robi szum wokół jego osoby. W. Bondaruk zabierając 

głos omówiła temat dotacji celowej udzielanej przez gminę. W związku z tym 

przytoczyła fragmenty Stanowiska Komisji Społecznej z dnia 13 lutego 2019r.  

(Załącznik Nr 22) i omówiła jej zapisy. 

K. Kajdewicz – sołtys Skupowo zgłosił równanie drogi do Leśniczówki, drogę do 

Drozdów.  

Siemianówka- zalegające śmieci przy osiedlu Pliszki. Poparcie ul. Lipowej w 

Siemianówce w zarządzie Dróg Powiatowych 

Sołectwo Leśna – wyremontowanie przystanku w Leśnej wraz z ułożeniem 

polbruku, wycięcie topoli Leśna – Mikłaszewo.   

W tym miejscu głos zabrał M. Gryc  - który omówił działalność LZS Narewka. 

Podkreślił, że działalność LZS-u pokrywana była prawie w całości  z dotacji z gminy. 

Zauważył, że czasami udawało się pozyskać dodatkowe środki. Ustosunkował się do 

wypowiedzi p. W. Bondaruk i celów założonych do realizacji przez LZS Narewka. 
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Omówił możliwości awansu do IV ligii, kosztów jakie się z tym wiążą. Odnośnie nazw 

drużyn stwierdził, że często się one zmieniają więc może miał kłopot z ich 

doprecyzowaniem. Obecnie jest drużyna Orlików, nie wie skąd jest to pismo. 

Podkreślił, że LZS Narewka nie ma oficjalnej strony. W. Bondaruk wyjaśniła, że 

informacje na tej stronie publikowane są przez piłkarzy LZS Narewka. M. Gryc omówił 

jakie koszty zostały ujęte, jakie faktury, opłaty. W. Bondaruk podkreśliła, że Komisja 

pracowała wyłącznie na materiałach, które otrzymała na posiedzenie komisji. M. Gryc 

podkreślił, że nie wie o jakie pismo rodziców chodzi. Poinformował, że klub nie mógł 

przystąpić do konkursu ponieważ nie został on ogłoszony. Wójt wyjaśnił, że dotacja 

nie została rozliczona wiec konkurs nie mógł zostać ogłoszony. M. Gryc omawiał 

koszty funkcjonowania klubu, opłaty z tym związane, wynagrodzenia zawodników. W. 

Bondaruk wystąpiła z zapytaniem o listę uczniów dzieci grających w LZS Narewka. P. 

Nieścieruk poparł zapytanie radnej stwierdzając, że wielokrotnie proszone było 

przygotowanie listy dzieci należących do LZS Narewka. Wyjaśnił, że o rozliczeniu 

dotacji rozmawiał z wójtem i Przewodniczącym i żeby była stara władza, to dalej przez 

5 lat dotacja by była i tak byłaby rozliczana. Wójt zabierając głos stwierdził, że ma trzy 

różne opinie i na nich się opiera. M. Gryc stwierdził, że opinie są różne i można je 

napisać w różny sposób. Podkreślał wydatki jakie ujmowane były do rozliczenia 

dotacji. Stwierdził, że co do wydatkowanych 7 000,-zł może się zgodzić, ale co do 

całości kwoty na pewno nie. Podkreślił, że niedługo odbędą się wybory do LZS 

Narewka i jeżeli nie będzie chętnych to klub zostanie rozwiązany. Omówił 

zdublowane faktury i obecnie te 7000,-zł również spróbuje ewentualnie jakoś oddać. 

Faktury podpisywane były na koniec rundy. Podkreślił, że nie ma żadnej faktury, która 

byłaby sprzed podpisania umowy. Wyjaśnił, że od 12 lat prowadzi klub i nigdy nie było 

zarzutu, a wszystko zależy od tego czy klub otrzyma dotację czy nie. P. Nieścieruk 

wystąpił z zapytaniem dlaczego klub nie wybiegał w przyszłość i nie przewidział aby 

wygospodarować środki na początek kolejnego roku. W. Bondaruk wystąpiła z 

zapytaniem dlaczego w ramach dotacji 80 000,- nie wystarczyło wam na działalność a 

dodatkowo w grudniu otrzymał klub jeszcze 10 000,- a starał się o 17 000,-zł. M. Gryc 

wyjaśnił, że są lata lepsze i gorsze, czasami ma sponsorów, a czasami nie.  

Przewodniczący Rady udzielił głosu mieszkańcowi gminy Narewka p. Pawłowi 

Lewsza, który odniósł się do tematu funkcjonowania Klubu LZS Narewka i piłki nożnej 

w Narewce od momentu powstania klubu. (Przedstawione materiały stanowią 

Załącznik Nr 23). 

Wójt Gminy odnosząc się do wniosków sołtysów wyjaśnił, że zostaną one 

zrealizowane, odnośnie pisma w sprawie ul. Lipowej w Siemianówce przekazane 

zostanie do realizacji.   

H. Rejent – Kierownik GOK wystąpił z zaproszeniami do radnych i obecnych na 

Sali na przedsięwzięcia kulturalne, które w najbliższym czasie odbędą się w Narewce. 

Wójt Gminy odnośnie certyfikatów zaapelował o cierpliwość w wyjaśnieniach 

w tym temacie. Dodatkowo zabierając głos w sprawie działalności Ośrodka Edukacji 

Ekologicznej w Siemianówce i krążących informacjach, wyjaśnił, że Ośrodek ma 
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działać i przynosić zyski, a także promować gminę. P. Nieścieruk przedstawił 

stanowisko Komisji Społecznej z dnia 26 lutego 2019r. w sprawie działalności OEE  

i zwrócił się z prośbą o umieszczenie tej informacji na stronie BIP Urzędu Gminy 

Narewka. (Załącznik Nr 24). 

Dalszych wniosków nie zgłaszano.  

Wobec wyczerpania porządku dziennego Przewodniczący Rady zamknął obrady V 

sesji. 

Pełen zapis obrad (transmisja i ścieżka dźwiękowa) dostępny na jest stronie Biuletynu 
Informacji Publicznej Gminy Narewka w zakładce: Strona główna / Rada Gminy / 
Kadencja 2018-2023/Transmisje z obrad Rady Gminy /Transmisja z V Sesji Rady 
Gminy Narewka. 
(Nagranie z transmisją obrad stanowi załącznik Nr 25). 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
Protokółowała:  
       
Barbara Niewiadomska-Golonko      
Inspektor ds. Rady Gminy, Komisji    Przewodniczący Rady:  
 

   Anatol Romańczuk 
 


